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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012.
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s
minisztérium vezetőjéhez

„Mi a biztosíték arra, hogy az állam, mint a köznevelési intézmények m űködtetője ,
megőrzi az önkormányzatoktól átvett vagyontárgyak értékét és állagát ?

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Köztudomású, hogy 2017. január elsejétől az állam már nemcsak fenntartója, hanem
működtetője is lesz a köznevelési intézményeknek. Az önkormányzatok a tankerület i
központokkal a vagyontárgyak átadásáról és átvételérő l szóló vagyonkezelési szerződéseket
mostanában tárgyalják, illetve köti k

A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 2013 óta már fenntartója az iskoláknak és a 300 0
lélekszám alatti településeken a működtetést is ellátta . Számos kistelepülés azonban élt
törvényes jogával és visszakérte az államtól köznevelési intézményeinek működtetését, ami
egyértelműen az elégedetlenségüket jelezte . Az állam fenntartói tevékenysége sem nevezhet ő
sikeresnek. Többek között ez is oka volt az év eleji tanárlázadásoknak . Az elmúlt évek
kifizetetlen számlákról, taneszközhiányról és sokszor értelmetlen adatszolgáltatásról szóltak ,
mindez megkeserítette az intézmények mindennapi, gördülékeny munkáját .

Joggal bizalmatlanok a helyi közösségek, amikor át kell adniuk a köznevelési feladatoka t
szolgáló vagyontárgyaikat az újjáalakult állami fenntartó, tankerületi központjainak . Tény ,
hogy ezekben a szerződésekben a tankerületi központok kötelezettséget vállalnak arra, hogy a
szerződés megszűnésekor a vagyontárgyakat rendeltetésszerű használatra alkalmas állapotban
adják vissza az önkormányzatoknak . Arra viszont, hogy ki ellen őrzi, hagyja jóvá az



állagmegőrzést, illetve ki dönt arról, hogy mely vagyontárgyakat kell pótolni elhasználódásu k
esetén, a szerződés nem tér ki .

Az elmúlt évek rossz tapasztalatai miatt, a helyi közösségek tartanak a vagyonvesztéstő l . Ezt a
jogos félelmüket, Horváth Péter, a Nemzeti Pedagógus Kar elnökének nemrégiben tet t
nyilatkozata is alátámaszthatja: „Az, hogy a működtetés is zökkenőmentes lesz-e, elválik,
viszont elképzelhető, a jövő évre működtetésre tervezett összeg kevés, de ígéret van arra, hogy
pótolják a hiányzó összeget - mondta . "

Kérdezem tehát a Miniszter Urat, hogy milyen garanciákat vállalnak a tankerületi központo k
arra, hogy a szerződés megszűnésekor visszakerült vagyontárgyak nem okoznak
vagyonvesztést az önkormányzatoknak?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 .12.08 .
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